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  تیـــم ملـــی روئینـــگ در المپیـــک پاریس 
بـــا 3 دختر بـــه آب می زنـــد. مهســـا جاور و 
زینـــب نوروزی بـــرای اولین بـــار در روئینگ 
دونفره سبک وزن سهمیه المپیک گرفتند 
و نام شـــان را در تاریـــخ ثبـــت 
کردنـــد. فاطمـــه مجلل 
پدیـــده 21 ســـاله ایران 
نازنیـــن  خالـــی  جـــای 
ملایـــی را بـــه خوبـــی 
پـــر کـــرده تـــا ایـــن بار 
ه  تکنفـــر ئینـــگ  و ر و  ا
ایـــران را در آب هـــای پاریـــس به 

نمایـــش بگـــذارد. ایـــن در حالی اســـت که 
روئینـــگ مـــردان حســـرت بـــه دل المپیک 
مانـــد تا این بـــار هم دختـــران جـــور آنها را 
بکشـــند. دختران روئینگی بعـــد از تمرین 
در دریاچـــه غیر اســـتاندارد آزادی،32 روزی 
اســـت که چشم شان به پیســـت استاندارد 
روســـیه روشـــن شـــده تا به گفته خودشان 
بعـــد از مدت هـــا در پیســـت اســـتاندارد 2 
کیلومتـــری پارو بزنند. اردویی که حســـابی 
بـــه کارشـــان آمـــده اســـت تـــا آنهـــا را برای 
حضـــور در المپیـــک آماده تـــر کـــرده و هـــم 
آرامش بیشـــتری به آنها تزریق کرده است. 
مهســـا جاور تنها مـــادر کاروان ایران اســـت 
کـــه بعد از ریـــو، پاریس دومیـــن تجربه اش 
بـــرای حضـــور در المپیـــک اســـت. او که با 
دوری دختـــر کوچکـــش کنـــار آمده اســـت 
حـــالا در آب هـــای پاریس این بار به عشـــق 
دخترش پارو خواهـــد زد تا مأموریتش را به 
بهترین شـــکل در المپیک به پایان برساند. 

زینـــب نـــوروزی دیگـــر قایقـــران ملی پوش 
روئینگ دونفره ایران امـــا اولین المپیکش 
را تجربـــه می کنـــد. تیم جاور و نـــوروزی که 
در انتخابـــی المپیک تاریخ ســـازی کردند، 

حـــالا می خواهنـــد ایـــن تاریخ ســـازی را در 
پاریـــس هم بـــا نتیجـــه ای که تا بـــه حال به 

دســـت نیامده تکـــرار کنند. 
فاطمـــه مجلل هـــم در روئینـــگ تکنفره کار 
ســـختی در رقابـــت بـــا غول هـــای باتجربه 
اروپایـــی دارد امـــا به گفته خـــودش پا پس 
نمی کشـــد و تـــا آخرین تـــوان بـــرای صعود 

غ  به فینـــال A یا B تلاش خواهـــد کرد. فار
از هـــر نتیجه ای دختران ایران با ســـختی ها 
و محدودیت هـــای زیـــادی پـــا بـــه پاریـــس 
می گذارند تا رسالت شـــان را جایی دور تر از 
وطن به بهترین شـــکل ممکـــن انجام داده 
و به دنبـــال صید رویاهای شـــان در آب های 

پاریس باشـــند.
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سی و سومین دوره بازی های المپیک، از 5 مردادماه در پاریس شروع می شود. پاریس عروس 
شهرهای دنیا، بعد از سال های 1900 و 1924 برای سومین بار میزبان بزرگترین رویداد ورزشی 
دنیا شده است. در واقع با برگزاری المپیک 2024 پاریس، این شهر صدمین سالگرد بازی های 
المپیک 1924 را جشن می گیرد. مراسم افتتاحیه این بازی ها اما متفاوت از المپیک های 
قبلی است؛ به جای ورزشگاه این بار افتتاحیه روی رود سن پاریس برگزار می شود. کاروان 
ورزشی ایران به نام خادم الرضا با شعار صلح برای کودکان در این دوره حضور دارد. هرچند 
 این بار برخلاف دوره های قبل کاروان ایران کوچکتر است. کاروان ایران 40 سهمیه گرفته که

 11 سهمیه برای زنان و 29 سهمیه برای مردان است. 2 روز مانده تا افتتاح بازی ها. روزنامه 
ایران ورزشی این روزها برای آشنایی مردم ورزش دوست ایران پرونده ویژه ای برای مسافران 

و ورزشکاران المپیکی گشوده که هر روز تقدیم نگاه تان می شود.

  دختران روئینگ 
به دنبال خلق شگفتـــــــی
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فاطمـــه مجلـــل پدیده ای اســـت که 
حـــالا در روئینگ تکنفـــره قایقش را 
به آب هـــای پاریس می انـــدازد. بعد 
از خداحافظـــی نازنیـــن ملایـــی که 
در المپیـــک توکیـــو بهتریـــن نتیجه 
تاریـــخ روئینـــگ را رقم زده بـــود، او 
پدیده ای جوان اســـت که حالا آمده 
تا بزرگـــی کند. مجلل کـــه پرچمدار 
اختتامیـــه هـــم خواهد بـــود از این 
بابت خوشـــحال اســـت و بـــه گفته 
خـــودش احســـاس غـــرور می کند.

 
  اردوی برون مرزی تا چه اندازه 

نیازتان بود؟
ما در ایران پیست استاندارد نداریم 
اما در کمپ روســـیه در مسافت 2000 
مترو پـــارو می زدیم. در ایـــن 32 روز 
تمرینات مفید و مناســـبی را پشـــت 
ســـر گذاشـــتیم و با قایق و امکانات 

بهتـــری پارو زدیـــم و از همـــه مهم تر 
بـــه دور از هرگونـــه حاشـــیه فقـــط 

تمریـــن کردیم.
اگـــر در تهـــران می ماندیـــم باید در 
یـــک پیســـت غیراســـتاندارد آزادی 
همیـــن  کـــه  می کردیـــم  تمریـــن 
موضـــوع از نظـــر ذهنـــی اذیت مان 
کـــرده و اســـترس زیادی به مـــا وارد 
می کـــرد. قبـــل از اعزام به روســـیه 
خیلـــی نگران بودیـــم و این موضوع 
یکـــی از بزرگتریـــن دغدغه هایمان 

بـــود کـــه خدا را شـــکر حل شـــد.
 در این مدت حمایت ها در حد 
و اندازه های حضور در المپیک 

بوده است؟
فضا کامـــلاً حمایتی اســـت و کمیته 
ملـــی المپیـــک و وزارت ورزش هـــر 
لحظه پیگیر ما بوده اند. ورزشکاران 
روئینگ همیشـــه کم توقع بوده و با 
کمترین امکانات ســـاخته اند اما در 
کل پاداش هـــا و حمایت ها نســـبت 
به تمـــام ایـــن ســـال هایی کـــه من 

ورزش می کـــردم، بهتر اســـت.
 حس و حالت بابت پرچمداری 

در پاریس چیست؟
فکـــر نمی کردم با این ســـن و ســـال 
کم بـــه عنـــوان پرچمـــدار اختتامیه 
انتخاب شـــوم.  حمل پرچـــم ایران 
در بزرگترین رویداد ورزشـــی جهان 
افتخـــار بزرگـــی بـــرای من اســـت و 
خیلی خوشـــحال هســـتم که من را 
از بین 40 نفر از بهترین ورزشـــکاران 

ایرانـــی انتخـــاب کرده اند.
 در آب های پاریس به دنبال 

چه نتیجه ای هستی؟
روئینـــگ در المپیـــک قبلـــی 
را  تاریـــخ  نتیجـــه  بهتریـــن 
هـــم  مـــن  حـــالا  و  گرفـــت 
تمـــام ایـــن مـــدت بـــه ایـــن 
فکـــر کـــرده ام کـــه بتوانـــم 
بـــه فینـــال A صعـــود کنم یا 
اینکـــه حداقـــل خـــودم را به 
فینال B برســـانم. هـــر چند در 
آســـیا حـــرف اول را می زنیـــم امـــا 
بایـــد قبـــول کنیـــم که نســـبت به 
اروپا و جهـــان هنـــوز خیلی عقب 
 A هســـتیم و اگر بتوانم بـــه فینال
یـــا B صعود کنم نتیجـــه ای معقول 

بود. خواهـــد 

زینـــب نوروزی که به همراه مهســـا 
جـــاور ســـهمیه روئینـــگ دونفره 
ســـنگین وزن المپیـــک را گرفتـــه 
اســـت، در آســـتانه شـــروع ایـــن 
ضیافت بـــزرگ، فضـــا را المپیکی 
می دانـــد. او هم حالا مثل مهســـا 
جـــاور، هم قایقـــی اش بـــه دنبال 
ایـــن  در  و  بـــوده  تاریخ ســـازی 
روزهـــای آخر تمام فکـــر و ذکرش 

نتیجـــه خوب در آب هـــای پاریس 
. ست ا

 
چیز زیادی به المپیک 

نمانده است، اوضاع را 
چطور می بینید؟

کاروان ایـــران واقعـــاً کاروان کیفی 
و خوبـــی اســـت و فضـــای خوبی 
حاکـــم اســـت. قایقرانـــی هـــم که 
ایـــن بار معجـــزه کـــرد و در اتفاقی 
تاریخـــی با 5 نماینـــده در المپیک 
حضور خواهیم داشت و امیدوارم 
ایـــن تاریخ ســـازی در پاریـــس هم 

ادامه دار باشـــد.
 بعد از گرفتن سهمیه، 

نگاه ها به این رشته المپیکی 
بود؟

تاریخ ســـازی و ســـهمیه ما خیلی 
بازتاب نداشـــت و آنقـــدر که باید 
دیـــده نشـــد امـــا در حـــال حاضر 

شـــرایط بهتر اســـت.
  شما و جاور بعد از گرفتن 

این سهمیه همه جا از 
تاریخ سازی صحبت 

کرده اید، این اتفاق را چقدر 
شدنی می دانید؟

حضور در المپیک آرزوی بچگی ام 
بـــود. این میـــدان بزرگ همیشـــه 
برای مـــن یـــک رؤیا بود کـــه حالا 
بـــه واقعیت تبدیل شـــده اســـت. 
حـــس و حـــال لحظـــه ای را کـــه 
متوجه شدیم ســـهمیه گرفته ایم، 
اصلاً قابل توصیف نیســـت. برای 
گرفتن این سهمیه خیلی زحمت 
کشـــیدیم و هنوز که هنوز اســـت، 
حـــس و حـــال عجیبـــی داریـــم. 
دوســـت داشـــتیم ایـــن اولین به 
نام ما ثبت شـــود که خوشبختانه 
ایـــن اتفـــاق هـــم افتـــاد و حـــالا 

می خواهیـــم این بـــار در المپیک 
تاریخ ســـازی کنیم.

واقعیت این است که ما با گرفتن 
مـــدال المپیـــک خیلـــی فاصلـــه 
داریـــم ولـــی دوســـت دارم اتفاقی 

را رقـــم بزنیـــم کـــه تـــا الان بـــرای 
قایقرانی نیفتاده اســـت. امیدوارم 
بتوانیـــم نتیجـــه برازنـــده ای برای 
ایران داشته باشـــیم و در آب های 

پاریـــس تاریخ ســـازی کنیم.

مهســـا جاور حســـابش با باقی المپین های 
تیـــم ملـــی فـــرق می کنـــد، او تنهـــا مـــادر 
قهرمـــان کشـــورمان در پاریـــس اســـت که 
حالا سختی دوری از دختر کوچکش مینل 
را به جان خریده اســـت تـــا قهرمان زندگی 
خود و دخترش باشـــد. او کـــه با اولین تیم 
اعزامی به المپیک راهی پاریس شـــد، حالا 
شـــرایط خود و زینب نـــوروزی را در روئینگ 
دونفره خـــوب می داند و بـــه گفته خودش 
می خواهنـــد روند تاریخ سازی شـــان را این 

بار در پاریس تکـــرار کنند.
 

 اردوی روسیه چقدر در روند بهبود 
رکوردتان تأثیرگذار بود؟

خـــدا را شـــکر یـــک اردوی خـــوب 32 روزه 
در روســـیه داشـــتیم که توانســـتیم در یک 
پیست اســـتاندارد با قایق و پارو های خوب 
تمریـــن کنیم. این اردو به قـــدر کافی مفید 
بـــود و باعـــث شـــد نســـبت بـــه رکوردهای 
چندماه پیش مـــان در انتخابـــی المپیک، 

پیشـــرفت کـــرده و حـــالا تایم هـــای بهتری 
ثبـــت کنیم.

 در این مدت جو برای قایقرانی 
المپیکی ها چگونه بوده است؟

جـــو خیلی خوبی بـــرای المپیک در جریان 
اســـت. به هرحال یکســـری محدودیت ها 
وجـــود دارد امـــا مهم این اســـت کـــه همه 
از فدراســـیون گرفتـــه تـــا وزارت ورزش و 
کمیته ملـــی المپیک ســـعی کرده اند که در 
حـــد توان حمایـــت کنند و حـــالا امیدوارم 
که با یـــک نتیجـــه خیلـــی خـــوب بتوانیم 

زحمات شـــان را جبـــران کنیم.
 دوری از مینل دختر کوچک تان در 
روزهایی که در کمپ روسیه بودید 
و الان که به پاریس اعزام شده اید، 

چقدر سخت است؟
 دوری از مینـــل بـــرای مـــن ســـخت ترین 
کار دنیـــا اســـت امـــا گاهـــی برای رســـیدن 
به اهـــداف بزرگ بایـــد از یکســـری چیزها 
گذشـــت. تحمـــل دوری از مینـــل در تمام 
این مـــدت و در ادامه قطعاً خیلی مشـــکل 
اســـت اما امیدوارم کـــه در المپیک بتوانم 
جـــواب این همه ســـختی و دوری را بگیرم.

 چه چیزی باعث می شود که شما 

و زینب نوروزی در یک قایق اینقدر 
همدل پارو بزنید؟

مـــا قبـــل از بازی هـــای آســـیایی تصمیـــم 
گرفتـــه بودیـــم کـــه چـــه در هانگـــژو و چه 
در انتخابـــی المپیـــک کار بزرگـــی انجـــام 
دهیـــم و خداراشـــکر موفـــق هـــم شـــدیم 
و بـــرای اولین بـــار ســـهمیه قایـــق دونفره 
امیـــدوارم  حـــالا  گرفتیـــم.  را  المپیـــک 
بتوانیـــم تاریخ ســـازی را در المپیـــک هـــم 
تکـــرار بکنیـــم. من و نـــوروزی هـــر دو یک 
هـــدف بـــزرگ داریم کـــه همین هـــم کنار 
هـــم نگه مـــان داشـــته اســـت. مـــا دوتایی 
عزم مـــان را جـــزم کرده ایـــم کـــه بـــه رغـــم 
تمـــام ســـختی ها بهترین هـــا و اولین ها را 

در المپیـــک رقـــم بزنیم.
  چه نتیجه ای در آب های پاریس شما 

را راضی می کند؟
تـــا ایـــن لحظه هرچـــه در تـــوان داشـــتیم 
را گذاشـــته و تمرینـــات ســـختی را پشـــت 
سرگذاشـــتیم و در المپیک هـــم تا آخرین 
لحظه بـــرای بهتریـــن نتیجه و رکـــورد پارو 
خواهیم زد. قطعاً ســـعی می کنیم اتفاقی را 
که تـــا الان قایقرانی به خود ندیده اســـت، 

رقـــم بزنیم تـــا در تاریخ ثبت شـــود.

حس و حال عجیبی دارم

قایقرانانی که همیشه کم توقع بوده اند

دوری از دخترم سخت ترین کار دنیا است

نوروزی: امیدوارم در آب های پاریس تاریخ سازی کنیم

 مجلل: حمل پرچم 
بزرگترین افتخار است

جاور:باید بهترین ها را در المپیک رقم بزنیم

مصاحبه

 افشـــین فرزام، ســـرمربی تیم ملی روئینگ بـــا 3 قایقران راهی 
پاریـــس شـــده اســـت. او در المپیـــک توکیو بـــا نازنیـــن ملایی 
بهتریـــن نتیجـــه تاریـــخ روئینگ را رقـــم زد و حالا ایـــن دوره هم 
بـــه دنبال این اســـت که نتیجه 3 ســـال پیـــش را تکـــرار کرده و 
یـــا بهتـــر از آن را با شـــاگردانش در آب های پاریس رقـــم بزند. او 
آخریـــن وضعیت دخترانـــش را خـــوب می داند و حـــالا امیدوار 

به تاریخ ســـازی آنها اســـت.
 

 گویا اردوی روسیه کمک زیادی به ملی پوشان در روند 
آمادگی شان داشته است.

در ایـــن اردوی یکماهه بـــا توجه به زمانی کـــه در اختیارمان بود 
سعی کردیم بیشـــترین اســـتفاده را در این مکان داشته باشیم 
و تـــا جایی که به هر حال شـــرایط اجـــازه می داد، ســـعی کردیم 
کـــه کارمان را فشـــرده جلو ببریم و امیدوار هســـتم کـــه اثراتش 
را بتوانیم در آینده ببینیم. قطعاً نســـبت به مســـابقات ســـهمیه 
المپیک توانســـتیم یک مقـــدار ارتقای رکورد داشـــته باشـــیم و 

شـــرایط بچه ها بهتر شـــده است.
 در این مدت تا چه حد توانستید نقاط ضعف المپین ها را 

برطرف کنید؟
ســـعی کردیم روی نقاط ضعفی که در مسابقات سهمیه المپیک 
دیدیم بیشـــتر تمرکز کنیم. البته دو ماه بیشتر فرصت نداشتیم 
و در نهایـــت بعـــد از ســـهمیه المپیک و بـــه انـــدازه دو ماهی که 
فرصت داشـــتیم فکـــر می کنم توانســـتیم بهتریـــن بهره برداری 

را برای اینکه شـــرایط  مان را کمی بهتر بکنیم داشـــته باشـــیم.
  شرایط رقابت در روئینگ دو نفره را چطور می بینید؟

 در بخـــش دو نفـــره همیشـــه رقابـــت ســـخت بـــوده و مـــا برای 
اولیـــن بار توانســـتیم ســـهمیه بگیریم. قایق هـــای خیلی کمی 
از ســـطح دنیـــا در این ماده بـــه المپیک راه پیـــدا می کنند و این 
نشـــان می دهد تمـــام تیم هایی که در دو نفره امـــکان حضور در 
المپیک را پیدا می کنند از ســـطح کیفی بســـیار بالایی برخوردار 
هســـتند و قطعاً شـــاهد یـــک رقابت خیلـــی ســـخت در آن ماده 

بود. خواهیم 
   جاور و نوروزی تا چه حد توانایی تاریخ سازی در آب های پاریس 

را دارند؟
دختـــران ما اعتمـــاد به نفس خوبـــی دارند و امیـــدوارم با توجه 
بـــه اینکه برای اولیـــن بار در این مـــاده در رقابتی فراتر از آســـیا 
شـــرکت می کننـــد بتواننـــد بهتریـــن عملکـــرد خودشـــان را به 

نمایـــش بگذارند.
  شرایط فاطمه مجلل با سن و سال کمی که دارد، چگونه است؟

در روئینـــگ تکنفـــره، قایقرانانی که به فینال هـــای برتر المپیک 
صعـــود می کنند، همه کارکشـــته هســـتند و سال هاســـت که در 
ایـــن ماده رقابـــت می کنند. فاطمـــه مجلل فقط بیســـت و یکی 
دو ســـال دارد که تا الان فقط دو بار بیشـــتر ســـر خـــط تک نفره 
در آســـیا نرفته اســـت. یک بار در زیر بیســـت و سه سال سر خط 
رفته و یک بار هم در ســـهمیه المپیک. تجربـــه او یک مقدار کم 
اســـت، اما با شـــرایط بدنی خوبی که دارد امیدوار هســـتیم که 
بتواند اعتمـــاد به نفس خودش را در این مســـابقات حفظ کند 

و عملکرد خوبی داشـــته باشد.

فرزام: دختران ما اعتماد 
به نفس خوبی دارند

گپ


